
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 20. april 2023

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 471
Det fremgår af læserbrevet ”Skråt op med skemaer og tal – det er da totalt ligegyldigt”, 
Effektivt Landbrug, den 27. marts 2023, at ”Middelfart, Kalundborg, Horsens og mange 
andre oplyser ikke de voldsomt store mængder, der lukkes bypass fra renseanlæg. Altså 
det, der lukkes direkte ud, når det regner og anlægget ikke kan følge med”. Er det korrekt, 
at kommunerne har ansvaret for, at der indberettes korrekte overløb/bypass mængder fra 
deres forsyningsselskabers renseanlæg og at de nævnte kommuner ikke har indberettet 
korrekt bypass fra deres spildevandsselskab og derved forurenet vandmiljøet væsentligt 
mere end oplyst? Hvad er ministerens begrundelse for at Miljøstyrelsen ikke tildeler bø
der til de kommuner og forsyningsselskaber der overtræder den lovpligtige indberetning 
af bypass, på samme måde som landbrug tildeles store bøder for at overtræde forkerte 
eller manglende indberetning af gødningsregnskaber og er ministeren enig med Miljøsty
relsen i, at kommuner og forsyningsselskaber fortsat kan overtræde deres lovpligtige 
indberetninger uden sanktioner der skal rette op nuværende praksis? Der henvises til 
MOF alm. del – bilag 303?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Carsten Bach (LA).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på carsten.bach@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Hans Kristian Skibby
formand
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